

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS
DEWAN RAKYAT MALAYSIA**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : DATUK ABD RAHIM BIN BAKRI [KUDAT]

TARIKH : 14.11.2019 (KHAMIS)

SOALAN NO. 19

minta **MENTERI PEMBANGUNAN LUAR BANDAR** menyatakan setakat manakah kemajuan komprehensif telah dicapai dalam dua projek ekonomi luar bandar di kawasan Parlimen Kudat iaitu Agropolitan Pulau Banggi yang dilaksanakan oleh FELCRA dan projek menangani kemiskinan ladang getah di Kanibongan Pitas yang dilaksanakan oleh Lembaga Industri Getah Sabah. Apakah kedua-dua projek ini berjaya mencapai matlamat penubuhannya setelah berbelanja jutaan ringgit.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Yang Berhormat, pelaksanaan Projek Agropolitan di Pulau Banggi ini meliputi 3 komponen utama iaitu pembukaan ladang sejahtera, pembinaan petempatan dan pembangunan modal insan yang dilaksanakan oleh FELCRA Berhad. Sebanyak 100 buah rumah telah siap dibina dan telah diduduki di bawah Fasa 1, manakala sebanyak 36 buah rumah sedang dalam peringkat pelaksanaan di bawah Fasa 2 mengalami masalah cerun runtuh di tapak perumahan tersebut. Walau bagaimanapun, masalah cerun telah diselesaikan pada pertengahan tahun 2018. Projek akan disambung semula pada awal tahun 2020 dengan peruntukan sejumlah RM 2 juta. Projek perumahan ini dijangka siap sepenuhnya pada tahun 2021.

NO. SOALAN :19

Bagi komponen ladang sejahtera, seluas 544 hektar telah ditanam sepenuhnya dengan tanaman getah dan daripada jumlah tersebut, seluas 350 hektar telah ditoreh secara berperingkat dan dijangka dapat ditoreh sepenuhnya pada tahun 2021 melibatkan 100 Ketua Isi Rumah (KIR).

Pelaksanaan komponen infrastruktur lain juga telah siap dilaksanakan antara lain penyediaan infrastruktur asas seperti jalan dalam penempatan, penyambungan bekalan air dan elektrik serta Projek Ameniti Sosial seperti surau, tadika, Medan Infodesa (MID) yang telah memberi manfaat kepada 500 orang isi rumah/penduduk.

Untuk makluman Yang Berhormat jua, Projek Khas Menangani Kemiskinan di Semenanjung Bengkoka, Pitas melibatkan 28 buah kampung dengan keluasan ladang 3,544 hektar. Ladang ini telah mengeluarkan hasil secara berperingkat bermula pada tahun 2011. Sehingga Ogos 2019, seluas 2,856 hektar telah pun ditoreh. Baki kawasan seluas 688 hektar dijangka akan ditoreh pada tahun 2020.

Projek ini telah berjaya memberikan purata pendapatan bulanan sebanyak RM1,400.00 kepada 518 orang peserta yang aktif menoreh sehingga Ogos 2019.

Secara keseluruhan, kedua-dua projek ekonomi di Pulau Banggi dan Pitas ini serta projek-projek prasarana yang dinyatakan, dilihat dapat meningkatkan pendapatan peserta, menyediakan peluang pekerjaan serta dapat meningkatkan taraf hidup peserta di kawasan berkenaan.

Sekian, terima kasih.